
امشب؛ آغاز فصل جديد ليگ قهرمانان اروپا
نبرد بزرگ در نيوكمپ

بارس��لونا و يوونتوس حساس ترين ديدار ش��ب اول مرحله گروهي ليگ 
قهرمانان اروپا را برگزار مي كنند. فصل جديد اين رقابت ها امشب در قاره سبز 
استارت مي خورد و در همين ابتداي راه چند بازي حساس برگزار مي شود. 
درخشش در نخستين ديدار و شروعي رؤيايي آرزوي هواداران تيم هاي 

مدعي چون من يونايتد، يووه، بارسا و بايرن است. 
A گروه   

بازگشت منچستر يونايتد به گردونه ليگ قهرمانان يكي از اتفاقات مهم اين 
تيم از زمان حضور خوزه مورينيو محسوب مي شود. در گروه نخست رقابت ها 
من يونايتد در اولدترافورد به مصاف بازل سوئيس مي رود؛ شياطين سرخ با 
هدايت آقاي خاص شروعي خوب در ليگ جزيره داشته اند و با گذشت چهار 
هفته صدرجدول را در اختيار دارند. جاي خالي يونايتد در فصل گذشته 
ليگ قهرمانان كاملاً احساس مي شد. قرمزهاي منچستر از اينكه بار ديگر 
پايشان به اين رقابت ها باز شده خوشحال هستند و بدون شك هدف اول 
مورينيو صعود تيمش به مراحل پاياني ليگ قهرمانان است. ديگر ديدار اين 

گروه را بنفيكا و زسكا مسكو در پرتغال برگزار مي كنند. 
B گروه   

دو مدعي اصلي اين گروه بايرن مونيخ و پاري سن ژرمن هستند، دو تيمي 
كه بازيكنان بزرگي در اختيار دارند و اهداف بزرگي در س��رمي پرورانند. 
باواريايي ها كه فصل گذش��ته تا يك چهارم نهايي آمدن��د و در نهايت به 
رئال مادريد باختند اوضاع خوبي در بوندس ليگا ندارند و امش��ب ميزبان 
اندرلخت هستند. سه هفته از ليگ آلمان گذشته است، اما شاگردان كارلو 
آنچلوتي پس از شكس��ت ناباورانه به هوفنهايم در رده شش��م قرار دارند، 
نتيجه اي كه انتقادهاي زيادي را به همراه داش��ته است. شايعه اي نيز در 
خصوص ترك آليانس آره نا از سوي كارلتو به مقصد ليگ چين سرزبان ها 
افتاده است. با اين وجود هواداران انتظار دارند در اين ديدار خانگي قدرت 
واقعي بايرن را از نزديك نظاره كنند. ميلياردرهاي پاريس��ي در ديداري 
سخت در اسكاتلند به مصاف سلتيك مي روند. PSGدر فصل نقل و انتقالات 
نيمار را از اسپانيا به فرانس��ه آورد تا مهاجم برزيلي اميد اول اين تيم براي 
رسيدن به آرزوهاي بزرگ لقب بگيرد. نيمار در همين ابتداي كار به هواداران 
قول قهرماني داده است: » يكي از بزرگ ترين دلايل من براي پيوستن به 
پاري سن ژرمن كمك به اين باشگاه براي تاريخ سازي بود. ليگ قهرمانان تنها 
جامي نيست كه ما مي خواهيم ببريم، اما جام بسيار مهمي است. هدفي كه ما 
در اين فصل داريم قهرماني در ليگ قهرمانان است. باشگاه ما الان در سطحي 
قرار دارد كه مي تواند قهرمان شود. من واقعاً به توانايي تيمم براي بردن ليگ 
قهرمانان ايمان دارم. ما نه تنها كيفيت لازم براي رقابت در ليگ قهرمانان را 
داريم، بلكه از تجربه لازم براي رسيدن به هدفمان در اين رقابت ها برخوردار 
هستيم. بازيكنان تيم ما مي دانند چگونه بايد ليگ قهرمانان را ببرند. من و 

دني آلوز تجربه قهرماني در اين رقابت ها را داريم.«
C گروه   

اين گروه سه مدعي براي صدرنشيني دارد؛ چلسي، اتلتيكومادريد و آ .اس رم. 
اين وسط تيم قره باغ جمهوري آذربايجان عملاً هيچ شانسي ندارد. آبي هاي 
استمفوردبريج اولين ديدار خود را مقابل ضعيف ترين تيم گروه آن هم در لندن 
برگزار مي كنند. آنتونيو كونته نسبت به اينكه كارشناسان چلسي را مدعي 
قهرماني نمي دانند ابراز بي تفاوتي كرد: »من و شاگردانم براي ليگ قهرمانان 
آماده هستيم. شور و هيجان اين بازي ها را داريم و مترصد حضور در بازي هاي 
امسال هستيم. شغل من به گونه اي است كه مرا ملزم به فكر كردن فقط در 
مستطيل سبز مي كند. مهم است كه با بازيكنانم همكاري خوبي داشته باشم و 
در نهايت بتوانيم در ليگ قهرمانان، بهترين نمايش ها را ارائه كنيم. البته نبايد 
فراموش كرد كه در آغاز فصل قبل، هيچكس فكر نمي كرد چلسي در پايان 
فصل، برنده ليگ برتر شود. حالا هم برايم مهم نيست اگر كساني بگويند كه ما 
مدعي ليگ قهرمانان نيستيم، چون قدرتمند نيستيم. آنچه مي گويم اين است 
كه تمام تمركز خود را معطوف زمين بازي مي كنيم و تمام تلاش ما براي ارائه 
بهترين بازي  ها است.« رويارويي رم و اتلتيكو يكي ديگر از بازي هاي حساس 
امشب محسوب مي شود. قرارداد سيمونه درحالي با راه راه پوشان براي دو سال 

ديگر تمديد شده كه اتلتيكو در حال حاضر در رده ششم لاليگا قرار دارد. 
D گروه   

بارسلونا در نيوكمپ انتظار يوونتوس را مي كشد؛ آبي و اناري ها اگرچه در 
فصل نقل و انتقالات ضعيف ظاهر شدند اما فصل جديد لاليگا را با پيشي 
گرفتن از كهكشاني ها و صدرنشيني آغاز كرده اند. پر كردن جاي خالي 
نيمار در حالي چالش بزرگي براي والورده به حساب مي آيد كه مسي در 
بازي اخير تيمش دوبار پايش به گلزني باز شد. با اين حال راه راه پوشان 
تورين با مصدوميت چند بازيكن روبه رو هستند. سامي خديرا و كلوديو 
ماركيزيو مصدومان اصلي تيم آلگري هستند و حضور ساندرو، كيه ليني 

و مانژوكيچ نيز در هاله اي از ابهام قرار دارد.

ورزش همگاني در گرداب ورزش قهرماني
در زمينه تعيين تكليف ورزش در كشور، 
بالاترين جايگاه را قانون اساس��ي و پس از 
آن نگرش مقام معظم رهبري دارد. قانون، 
اولين وظيفه تمامي مديران ورزش را رشد و 
گسترش ورزش همگاني تعيين كرده است. 
مقام معظم رهبري مي فرمايند آن ورزش 
هيجاني و بين المللي اولويت دوم ورزش ما 
است و اولويت اول با ورزش همگاني است. 
خود ايش��ان هم در اين زمين��ه به صورت 
عملي وارد صحنه مي شود. ايشان وقتي بعد از عمل جراحي از بيمارستان 
مرخص مي شوند ارتباط مجددش��ان با دنياي بيرون را از كوه و در حال 
ورزش كردن، آغاز مي كنند. وزراي ورزش وقتي به مجلس مي آيند تا رأي 
اعتماد بگيرند در برنامه هايي كه در مجلس ارائه مي كنند بالاترين توجه 
خود را به ورزش همگاني نشان مي دهند، ولي وقتي رأي اعتماد مي گيرند، 
تصميمات خود را معطوف به ورزش قهرماني مي كنند. وزارت ورزش بايد 
به همه مردم ايران ورزش بدهد، نه اينكه به وسيله تماشاي ورزش، مردم 
را ساكن كند. در حال حاضر ورزش همگاني در بند ورزش قهرماني است و 
ورزش ايران در گرداب مسابقه ها در حال غرق شدن است. اگر كلمه مسابقه، 
حركت مسابقه، خبر مسابقه و نمايش مسابقه را يك ماه يا يكسال از جامعه 
ورزش ايران حذف كنيم، مي بينيم كه ما فاقد ورزش هستيم. اين مسابقه ها 
هستند كه با نمايش ورزش، مردم ايران را ساكن، تماشاچي، چاق، افسرده، 
تنبل و ضعيف مي كنند. اخيراً وزارت بهداشت اعلام كرد كه آمار نوجوانان 
چاق در ايران دو برابر شده است. پس ما در يك برنامه 10ساله مي توانيم 
ورزش را همگاني كنيم. البته ما نمي توانيم در زمينه عدم گسترش ورزش 
همگاني تنها فدراسيون را محاكمه كنيم. تا زماني كه معيار موفقيت يك 
فدراسيون، براي وزارت ورزش، تعداد مدال ها باشد و تا زماني كه اين معيار 

اصلاح نشود، وضعيت ورزش همگاني به همين صورت خواهد بود.

55 سال از آلمان و فرانسه عقبيم
پنجمين حضور در ج��ام جهاني، كرش 
را هم مثل خيلي ها متقاعد كرده كه به 
صعود به دور دوم اين رقابت ها بينديشد. 
مس��ئله اي كه البته به زع��م او نيازمند 
حمايت و توجه است: »نمي توانيم مثل 
آلمان و فرانسه باشيم، آنها55 سال پيش 
چنين هدفي را آغاز كردند يا حت��ي نمي توانيم با 10 ماه خود را 
به پاي پرتغالي برسانيم كه 45 سال پيش استارت زده است. اين 
پنجمين صعود ما به جام جهاني است. بايد ببينيم كه چه درسي 
از اين صعود ها گرفتيم. اگر مي خواهيم ب��ه دور دوم برويم بايد 
متفاوت باش��يم و انرژي خود را صرف موفقي��ت تيم ملي كنيم. 
وظيفه من كم كردن فاصله با حريفان است، اما پول حرف اول را 

مي زند و شرايط بايد مهيا باشد.«

استاديوم افتخار 
دنيا حيدري
   گزارش

ام�ارات، س�اعت 
19:45 امروز شاهد 
يكي از حساس ترين بازي هاي پرسپوليس در 
طول چند س�ال اخير اس�ت. ديدار برگشت 
مرحله يك چهارم نهايي ليگ قهرمانان آسيا 
برابر الاهلي عربس�تان كه مي توان�د اتفاقي 
تاريخي براي نماينده ايران به دنبال داش�ته 
باش�د، اگ�ر ب�ا پي�روزي ب�ه پاي�ان برس�د.
برانك��و مي توان��د خ��ود را ب��ه يك اس��طوره و 
تاريخي ترين مرب��ي پرس��پوليس تبديل كند. 
مردي حتي محبوب تر از دنيزل��ي ترك تبار كه 
سكوها هنوز هم دل در گرو عش��ق او دارند. مرد 
كروات نيمكت پرس��پوليس از بدو حضورش در 
اين تيم، اتفاقات خوبي را براي اين تيم رقم زده 
است، اما حالا او در آس��تانه آزموني سخت قرار 
دارد. آزموني كه موفقيت در آن نه فقط رستگاري 

فراموش نشدني را براي سرخپوشان به دنبال دارد 
كه برانكو را نيز به يك اسطوره تبديل مي كند. اما 
رسيدن به اين هدف كار چندان راحتي نيست و 
يك برنامه تاكتيكي ويژه مي خواهد. خصوصاً كه 
در بازي رفت به پرسپوليس ثابت شد كه حريف 

دست و پا بسته اي ندارد.
  رؤياي صعود

سرگي ربروف اوكرايني، مي توانست برنده بازي رفت 
باشد، اما تصميمات برانكو مچ او را خواباند و بازي 
را به تساوي كش��اند. او حالا مي گويد كه به دنبال 
جبران نتيجه بازي رفت است و با وجود آنكه مي داند 
پرسپوليس تيمي قدرتمند است، چاره اي جز حذف 
آن ندارد. برانكو هم البته به پرستاره بودن الاهلي 
تأكيد دارد و اينكه تيمش بايد با حريفي سرسخت و 
قدر روبه رو شود: »كار سختي برابر حريفي سرسخت 
داريم، اين بازي،  بازي لحظه هاست، اما هدفي جز 

برتري و صعود نداريم.«

   بشار يا مسلمان؟
ميانه ميدان پرسپوليس به چه كسي خواهد رسيد، 
سؤالي است كه برانكو بايد به آن پاسخ دهد. پاسخي كه 
البته رسيدن به آن كار آساني هم نيست. بشار رسن، 
ستاره پرسپوليس در ديدار رفت با  الاهلي عربستان 
بود. آن هم در نخستين ديداري كه براي سرخپوشان 
به ميدان رفت. اين مي توانست حضور او در بازي امروز 
را تضمين كند اگر مس��لمان برابر گسترش فولاد، 
يكي از بهترين هاي تيمش نبود و با دو پاس گل ثابت 
نمي كرد به دوران اوج خود بازگشته است. عملكرد 
خوبي كه حالا انتخاب را ب��راي مرد كروات نيمكت 
سرخپوشان س��خت كرده اس��ت. او در بازي رفت با 
تغييرات تاكتيكي و فردي توانست نتيجه را به سود 
تيمش تغيير دهد و حالا ب��از هم بايد با يك تصميم 

تاكتيكي و فردي، بهترين انتخاب را داشته باشد. 
   از تغييرات دفاعي تا شانس برتري

محروميت سيدجلال هم البته دردسرهاي خود را 

براي پرسپوليس دارد. او بدون شك مهره اي قابل اتكا 
در خط دفاع سرخپوشان بود، اما آخرين تمرينات 
پرسپوليس در امارات حاكي از تغييرات در تركيب 
خط دفاعي پرسپوليس است. به نظر مي رسد برانكو 
در اين بازي از ربيع خواه و شجاع خليل زاده در دفاع 
وسط، انصاري و ماهيني در چپ و راست استفاده كند 
تا غيبت سيدجلال خيلي به چشم نيايد. البته صادق 
محرمي و شايان مصلح هم توانايي بازي در پست هاي 
مختلف دفاعي را دارند كه برانكو مي تواند از آنها نيز 
استفاده كند، اما انتخاب از آن جهت سخت است كه 
اگر چه تركيب خليل زاده، انصاري، ماهيني و محرمي 
در ليگ گلي را دريافت نكرده اس��ت، اما اين همان 
تركيبي است كه در بازي رفت روي دو اشتباه غافلگير 
شد تا پرسپوليس دو گل دريافت كند. البته الاهلي 
هم يك بازيك��ن كليدي خود را ن��دارد. عبدالفتاح 
عسيري كه در بازي رفت به دليل مصدوميت بازي 
نكرد، در بازي برگشت هم سرمربي سعودي ها او را در 
تركيب قرار نداده است. تصميمي كه البته در صورت 

باخت،  براي او گران تمام خواهد شد.
  هجومي يا دفاعي؟

پرس��پوليس براي صعود به برد ني��از دارد. همين 
مسئله مي تواند تركيب پرس��پوليس را هجومي 
كند، اما برانكو تجربه استفاده همزمان دو هافبك 
دفاعي را هم در تيمش دارد. مثل بازي با گسترش 
كه ربيع خواه و كاميابي ني��ا را همزمان در تركيب 
داشت و نتيجه هم گرفت. خصوصاً كه كاميابي نيا 
علاقه زيادي هم براي رفتن به سمت دروازه حريف 
و بازي سازي براي مهاجمان دارد و حضور او نه فقط 
به سود دفاع كه به نفع خط حمله نيز هست. البته در 
اين صورت، يك مهره بايد از خط حمله او خارج شود 
و تيمش دفاعي تر مي شود. طارمي بازيكني است كه 
برانكو هرگز در استفاده از او ترديد ندارد. او اگر چه 
موقعيت هاي زيادي را هدر مي دهد، اما بهترين گلزن 
سرخپوشان نيز هست و حساس ترين گل ها را هم 
زده و كنار گذاشتن او ريسك بزرگي است. خصوصاً 
در اين بازي حس��اس، از بين عليپور، مس��لمان، 
احمدزاده و اميري يك نفر بايد در صورت استفاده 
از دو هافبك دفاعي از تركيب اوليه خارج شود كه 

علي پور نزديك ترين گزينه به نظر مي رسد. 
   رمز موفقيت

چيدن تركيب پرسپوليس در اين بازي با توجه به 
حساسيت هاي آن بسيار سخت است. پرسپوليس 
90 دقيقه اي را پي��ش رو دارد كه مي تواند برايش 
تاريخي باشد. بدون شك رمز موفقيت ياران برانكو 
كنترل بازي از لحاظ احساسي و تمركز روي مسائل 
تاكتيكي است.  خصوصاً كه سعودي ها به بازي هاي 
رواني براي كسب نتيجه عادت دارند و بايد ديد مرد 
كروات نيمكت سرخپوش��ان مي تواند اين خوان 

سخت را هم پشت سر بگذارد؟

نوجوانان كشتي را دريابيد
 بحث پشتوانه سازي براي ورزش بحثي اس��ت جدي كه بايد به دقت 
پيگيري و برنامه ريزي شود. بحثي كه كشورهاي صاحب نام و صاحب 
عنوان در ورزش جهان آن را دنبال مي كنند و در المپيك و رقابت هاي 

مهم جهاني ثمره آن را مي بينند.
به حرف هاي غلامرضا محمدي، سرمربي تيم ملي كشتي آزاد نوجوانان 
بايد دوباره و چن��د باره دقت ك��رد وقتي مي گويد:»امريكا، روس��يه، 
آذربايجان، گرجس��تان و ژاپن س��رمايه گذاري زيادي را روي اين رده 

انجام داده اند و هدفشان موفقيت در المپيك است.«
اين حرف ها از زبان مردي بيرون مي آيد كه سرد و گرم چشيده كشتي 
است، هم رقابت هاي آس��يايي را ديده هم مس��ابقات جهاني را و هم 
ميداني بزرگ چون المپيك را تجربه كرده، بنابراين خوب مي داند وقتي 
كه كشورهاي رقيب روي نوجوانان و جوانانشان سرمايه گذاري مي كنند، 

يعني بايد توقع داشت كه در المپيك مدال كسب كنند.
خب در اين بين م��ا چ��كار كرده ايم؟ نوجوان كش��تي اي��ران در دو 
رش��ته فرنگي و آزاد در رقابت هاي جهاني يوناني خوش درخشيدند. 
فرنگي كاران كه نايب قهرمان ش��دند و آزادكاران ه��م كه با چهار پله 
صعود نسبت به دوره قبل چهارم، در جايگاه چهارم ايستادند. غلامرضا 
محمدي مي گويد:»برنامه ريزي براي آينده آنها وجود دارد، فدراسيون 
هم تمام همت خ��ود را س��رمايه گذاري روي اين نوجوانان گذاش��ته 
است.« اما سؤال اينجاست آيا برنامه ريزي و سرمايه گذاري فدراسيون 
كافيست؟ آيا دوندگي هاي رس��ول خادم به عنوان رئيس فدراسيون و 
خون دل خوردن هاي امثال غلامرضا محمدي، به عنوان س��رمربي و 
سرمربيان تيم هاي رده هاي پايه براي پشتوانه سازي و رسيدن به هدف 

بزرگ تر كفايت مي كند؟
قطعاً پاسخ منفي است، فدراسيون برنامه ريزي مي كند، نگاه به رده هاي 
پايه هم خوب اس��ت و به ق��ول غلامرضا محمدي نوجوانان كش��تي 
مي توانند جانش��ينان مناسبي براي بزرگان كش��تي باشند، اما وقتي 
به زيرساخت ها نگاه مي كنيم متوجه مي شويم كه يك جاي كار ايراد 
دارد. وقتي خانه كشتي به عنوان اصلي ترين مأمن و جايگاه آماده سازي 
تيم هاي ملي كشتي با مشكل زيرساخت روبه روست وقتي در جويبار 
به عنوان پايتخت كشتي ايران، س��الني نيمه مخروبه و بدون امكانات 
به عنوان جايي براي جمع شدن عاش��قان كشتي در نظر گرفته شده، 
آن وقت نبايد توقع به ثمرنشستن برنامه هاي رسول خادم و فدراسيون 

كشتي و زحمات غلامرضا محمدي و حسن بابك و بقيه را داشت.
اينجاست كه حرف از نام كساني به ميان مي آيد كه تا همين هفته قبل و 
پس از ناكامي كشتي آزاد در فرانسه مدام در انتقاد از كشتي حرف مي زدند، 
آقايان وزارت نشين، راستي اين روزها كجا هستند، كدامشان به استقبال 

بچه هاي تيم حسن بابك كه نايب قهرمان نوجوانان جهان شدند، رفتند؟
كدامشان به غلامرضا محمدي دست مريزاد گفتند كه ظرف يك سال 
چهار پله جهاني صعود داشت؟ از اينها بگذريم، رسيدگي به تيم هاي پايه 
مستلزم خرج كردن است، بايد دست به جيب شد، آقايان وزارت نشين 
بايد شرايطي را فراهم كنند كه نوجوانان كشتي، بعد از مسابقات يونان 
آماده حضور در رقابت هاي بعدي بدون دغدغه ش��وند، برنامه هست، 
همت و غيرت هم هست، اما بدون هيچ شكي وقتي پاي مسائل مالي به 

ميان آيد مشكلات خودشان را نشان مي دهند.
هيچ شكي نيست كه نوجوان روس��ي، آمريكايي، گرجي، آذربايجاني 
و ژاپني چنين نگراني هايي را ندارند، اما اينج��ا در ايران آنانكه بايد به 
فكر نوجوانان و پايه هاي ورزش باش��ند كمتر ديده مي شوند پس بايد 
نگران بود، نه نگران ناداوري و بدشانس��ي كه غلامرضا محمدي از آنها 
مي گويد، كه خود او نيز خوب مي داند بايد نگران امكانات و زيرساخت ها 
و رسيدگي ها به آيندگان كشتي و ورزش كشور بود. آينده اي كه به طور 
حتم از آن همين نوجوانان افتخارآفرين كشتي و امثال آنهاست، اما براي 
رسيدن به آن و اهداف تعريف شده آن بايد سرمايه گذاري درست انجام 

شود تا برنامه هاي موجود به نتيجه كامل برسد.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

سوريه به دنبال امتياز بيشتر است
انتخاب امارات به عنوان ميزبان بازي سوريه 
با استراليا، شايعه اي را سرزبان ها انداخت. 
شايعه شكايت فدراسيون فوتبال سوريه از 
ايران بابت الزام رعايت حجاب توسط بانوان 
تماشاگر اين كشور در ورزش��گاه آزادي، 
بهرام قاسمي، سخنگوي وزارت امور خارجه 
مي گويد: »اطلاعي از چنين شكايتي ندارم، اما با ارتباط دادن مسائل 
ورزشي با سياست هاي ايران در س��وريه هم موافق نيستم. به نظر 
مي رسد فدراسيون سوريه دنبال گرفتن امتيازات ورزشي بيشتر است 
و تا جايي كه مي دانم مسائلي كه در رسانه ها در مورد اين قضيه مطرح 
شده با واقعيت منطبق نيست.«  قاسمي درحالي اين مسئله را تلويحاً 
رد مي كند كه فادي دباس، نايب رئيس فدراسيون فوتبال سوريه و 

مدير تيم ملي فوتبال اين كشور نيز اين مسئله را رد مي كنند.

از بازي هاي استقلال راضي نيستم
پيروزي برابر گل گهر سيرجان در رقابت هاي 
ج��ام حذفي ني��ز آرامش را به اس��تقلال 
برنگرداند. اگر چه افتخاري براي آرام كردن 
اوضاع مدعي شده كه بحث فرصت نتيجه 
گرفتن در دو بازي به منصوريان را در جلسه 
هيئت مديره مطرح نكرده، اما زماني، عضو 
هميش��ه مخالف منصوريان در واكنش به اين مسئله مي گويد كه 
افتخاري حتماً ش��وخي كرده و هيئت مديره انتظ��ار دارد اعضا به 
مصوبات خود عمل كنند و اشاره مستقيم او نيز فرصت اندكي است 
كه به سرمربي تيم داده شده اس��ت، آن هم در حالي كه مديرعامل 
باشگاه نيز نارضايتي خود را در لفافه بيان كرده: »از كادر فني حمايت 
مي كنيم تا وضعيت تغيير كند. برد گل گهر نيز خوشحال كننده بود، اما 

از بازي هاي استقلال راضي نيستم و انتظاراتم بيشتر از اينهاست.«

 آزادكاران نوجوان ايران چهارم دنيا شدند
غلامرضا محمدي: بايد اول مي شديم

 تيم ملي كشتي آزاد نوجوانان ايران با چهار پله صعود نسبت به دوره 
قبلي به عنوان چهارمي رقابت هاي قهرماني جهان دس�ت يافت.

ش��اگردان غلامرضا محمدي با كس��ب يك مدال طلا، يك نقره و سه برنز و 
امتياز بعد از روسيه، امريكا و آذربايجان روي پله چهارم اين مسابقات قرار   53
گرفتند. محمدي، سرمربي اين تيم پس از پايان رقابت ها گفت:»هرچند چهار 
پله صعود داشتيم اما از نتيجه كسب شده راضي نيستم؛ چراكه اين تيم استحقاق 
ايستادن روي سكوي قهرماني جهان را داشت. حريفان اصلي ما مثل امريكا، 
روسيه و حتي ژاپن س��رمايه گذاري زيادي روي اين رده سني انجام داده اند و 
نگاهشان به المپيك است، ما هم س��عي كرديم با برنامه ريزي خوب بهترين 
نمايش را داشته باشيم، اما در برخي مبارزات بدشانسي آورديم و از سوي ديگر با 
ناداوري هم روبه رو شديم.« وي ادامه داد:»اين نوجوانان پشتوانه هاي ما در رده 
بزرگسالان هستند و من اين نويد را به همه مي دهم كه اين نوجوانان جانشينان 
خوبي براي قهرمانان امروز ما هستند، خوش��بختانه اين ديدگاه و برنامه در 

فدراسيون وجود دارد كه ما بتوانيم اين نوجوانان را براي آينده آماده كنيم.«

نامه هاشمي به باخ
كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك طي نامه اي به توماس باخ 
خواستار اقدام عاجل و مناسب رئيس كميته بين المللي المپيك به عنوان 
يكي از اعضاي مهم سازمان ملل متحد در قبال كشتار مسلمانان بيگناه 
ميانمار شد. كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك طي نامه اي به 
رئيس كميته بين المللي المپيك ضمن محكوميت اين كشتار سبوعانه و 
ددمنشانه، خواستار دخالت توماس باخ به عنوان يكي از اعضاي مهم سازمان 

ملل در محكوميت و توقف كشتار مسلمانان بي گناه ميانمار شد. 

شيوا نوروزي

شب سرنوشت پرسپوليس
90 دقيقه تا صعودي تاريخي

فريدون حسن

اشرف رامين
  منهاي فوتبال

 فوتبالي ها  و ياد شهيد حججي
فوتبالي ها بعد از نامگذاري هفت��ه اي از رقابت هاي ليگ برتر به نام اين 
شهيد بزرگوار عصر يك شنبه دست به كار شدند و ديداري به نام و ياد 
اين بزرگ مرد برگزار كردند، ديداري بين پيشكس��وتان فوتبال و تيم 
رس��انه هاي ورزش، هر چند كه برگزاري هزار، هزار ب��اره اين ديدارها 
ذره اي از تلاش ها و زحمات امثال شهيد ححجي را جبران نمي كند، اما 
با اين حال اين وظيفه و كاري است كه از جامعه ورزش و فوتبال كشور 
برمي آيد تا ثابت كند اگر در كنار اين شهيدان در ميدان مبارزه مستقيم 
حاضر نيست، اما در هر حال و هرجا به ياد آنهاست و نمي گذارد پرچمي 

كه آنها با اهدا خونشان برافراشتند، زمين بخورد.

محمدعلي قره

 كارشناس ورزش

نهمين دوره المپياد مسابقات فرهنگي     بسيج
ورزش��ي پايگاه هاي اس��تعداديابي 
بسيج با ش��عار » من انقلابي ام« امروز به ميزباني استان زنجان آغاز 
مي شود. در اين دوره از مسابقات هزار و 200 ورزشكار از 32 استان 
كشور در شش رشته ورزشي جودو، تكواندو، تيراندازي با تير و كمان، 
تيراندازي ب��ا تفنگ بادي، ووش��و و كارات��ه با يكديگر ب��ه رقابت 
مي پردازند. سردار كاظم يزداني هدف از برگزاري اين المپياد را توجه 
هرچه بيشتر به تيم هاي پايه خواند. رئيس سازمان ورزش بسيج در 
گفت وگو با »جوان« به فعاليت هاي گسترده پايگاه هاي استعداديابي 
بسيج اشاره كرد: »بر اساس اهداف و سياست هاي ورزش بسيج در 
جهت كمك به توسعه ورزش قهرماني به اين نتيجه رسيديم كه بحث 
رده هاي پايه در ورزش قهرماني نيازمند يك فعاليت نظامند است. از 
شش س��ال پيش پايگاه هاي اس��تعداديابي را طراحي كرديم تا در 
هشت رشته پرمدال نيروهاي مستعد را كشف كنند. در حال حاضر 

نيز 220 پايگاه استعداديابي بسيج در رده سني زير 14 سال فعال 
هس��تند. در حقيقت برگزاري اين المپياد محكي براي نوجوانان و 
نونهالان ورزشكار اس��ت. همچنين ش��رايطي را فراهم مي كند تا 
ورزش��كاران بس��يجي به جامع��ه ورزش معرفي ش��وند. « مهدي 

ميرجليلي، جانشين سازمان ورزش بسيج كشور نيز فعاليت هاي اين 
نهاد را كمكي بزرگ به ورزش قهرماني عنوان كرد: »استعداد يابي 
جوانان يكي از برنامه هاي اصلي ورزش بسيج است و سازمان بسيج 
كش��ور در جهت اعتلاي رش��د ورزش كش��ور موضوع پايگاه هاي 
استعداديابي را در دستور كار دارد. سازمان ورزش بسيج در جهت 
استعداديابي جوانان كه يكي از برنامه هاي اصلي ورزش بسيج است 
و همچنين تحقق منويات رهبري مبني بر رشد و توسعه ورزش و 
ايجاد شور و نشاط در جامعه اقدامات مؤثري انجام داده است. ترويج 
بازي هاي بومي و محلي را از اهداف ديگر اين نهاد است. ما به دنبال 
احيا بازي هاي بومي و محلي در بين جوانان هستيم تا بتوانيم آنها را 
با فرهنگ و تاريخ ايران اسلامي آش��نا كنيم. يكي از اقدامات مهم 
سازمان بسيج ورزشكاران در كشور س��اخت 3 هزار سالن ورزشي 
صالحين و 9 دي براي نواحي مقاومت در شهرستان هاي كشور است 

تا آحاد مردم و بسيجيان از اين سالن ها استفاده كنند. 

سردار يزداني: المپياد محكي براي نونهالان و نوجوانان بسيجي است

فدراسيون شطرنج موقتاً رفع تعليق شد
رايزني مسئولان فدراسيون شطرنج با فيده نتيجه داد و شطرنج ايران فعلاً از حالت تعليق خارج 
شد. به گفته رئيس فدراسيون شطرنج مذاكرات با فدراسيون جهاني به ثمر نشسته و تعليق 
اين رشته ورزشي به صورت موقت برداشته شده است. بدهي 120 هزار دلاري كشورمان 
به فدراسيون جهاني موجب شد تا فيده بالاخره تهديداتش را عملي كند و حكم به تعليق 
شطرنج ايران دهد. اين بدهي مربوط به رقابت هاي قهرماني شطرنج بانوان جهان است كه 
زمستان سال گذشته در تهران برگزار شد، اما بدقولي اسپانسر رقابت ها دست فدراسيون 
را در پوست گردو گذاشت. بر اساس مذاكرات فيده به ايران مهلت دوباره داده تا در 
اسرع وقت مبلغ بدهي پرداخت شود. مهرداد پهلوان زاده،  رئيس فدراسيون 
شطرنج با اشاره به رفع تعليق به »ميزان« گفت: »كامبوزيا، نايب رئيس 
فدراسيون جهاني در نامه اي از رئيس فيده خواست به فدراسيون شطرنج 
ايران مهلت بيشتري داده شود تا ما بتوانيم بدهي خود را پرداخت كنيم. 
ما براي اين كار هيچ پولي به في��ده نداديم و منتظر كمك وزارت ورزش 
هستيم كه طي چند هفته آينده اين پول هم پرداخت خواهد شد. فيده 
با اين درخواست موافقت كرد و ما توانستيم به ريتينگ فيده برگرديم.  
اميدوارم تا پيش از پايان اين مهلت، بتوانيم بدهي خود را پرداخت كنيم. 
هيچ محدوديتي براي حضور شطرنج بازان كشورمان وجود ندارد و آنها 

مي توانند در مسابقات داخل سالن آسيا شركت كنند. «

رويارويي با ايتاليا در روز بزرگ واليبال ايران
تيم ملي واليبال ايران امروز اولين ديدار خ��ود در رقابت هاي جام قهرمانان قاره ها را مقابل 
ايتاليا برگزار مي كند. در اين رقابت ها با حضور شش تيم )ايران، امريكا، ايتاليا، فرانسه، 
برزيل و ژاپن( برگزار مي شود. تيم ها به صورت دوره اي به مصاف هم مي روند. اين بار 
نيز لاجوردي پوشان در ابتداي راه سد راه بلندقامتان كشورمان شده اند. شاگردان 
ايگور كولاكوويچ براي آنكه در جام قهرمانان خوش بدرخشند كار دشواري در پيش 
دارند، به ويژه كه اولين رقيب آنها نايب قهرمان المپيك ريو است. سرمربي تيم ملي 

ايتاليا را حريفي دشوار توصيف كرد: »بازي اول تيم ايران برابر ايتاليا است. 
بار آخري كه برابر ايتاليا قرار گرفتيم در ليگ جهاني بود كه با نتيجه 
سه بر صفر مغلوب شديم. در اينجا فرصت ديگري براي ايران فراهم 
شده تا بهتر بازي كنيم. بايد مثل اردبيل )انتخابي جهان( بازي 
كنيم نه مثل بازي ليگ جهاني تا نتايج بهتري در ايتاليا كسب 
كنيم. امروز براي تيم ملي واليبال ايران روز بزرگي است و بازي 
مهمي هم برابر ايتاليا كه يكي از بهترين تيم هاي جهان است، 
داريم. ايتاليا نايب قهرمان المپيك 2016 ريو است. درست 
است كه ايتاليا در جام قهرمانان بزرگ جهان دو بازيكن 
مهم خود )زايتسف و خوآنتورينا( را در اختيار ندارد، اما 

ساير بازيكنان ايتاليا از توان بالايي برخوردارند.«


